
W dniu 17 września 2020r., odbyło się w Warszawie posiedzenie Zarządu Krajowego ZZS Florian. 
Posiedzenie podzielone było na dwie części. 
Część pierwsza spotkanie z kierownictwem Komendy Głównej, którą reprezentowali  Z-cy 
Komendanta Głównego:  nadbryg. dr inż. Adam Konieczny, nadbryg. Krzysztof Hejduk, 
 st. bryg. mgr Arkadiusz Przybyła. 
Podczas tej części komendanci przedstawili stan prac na zmianą umundurowania koszarowego, 
planowane zmiany w obszarze kształcenia i doskonalenia zawodowego funkcjonariuszy, planowanym 
przyszłorocznym budżet PSP oraz sprawy związane z Ustawą o szczególnych rozwiązaniach dla służb 
podległych MSWiA. 
1. Wymiana ubrania służbowego i  koszarowego ma nastąpić od 1 stycznia 2021r. i  będą one   
    sukcesywnie  zastępować używane dotychczas , środki na zakup mają pochodzić z nowej ustawy   
    modernizacyjnej oraz z funduszy pochodzących od firm ubezpieczeniowych.   
    Wzór nowego ubrania koszarowego jest oparty na ubraniu Służby Ochrony Państwa.(więcej na ten    
    temat w e-mailu przewodniczącego ZK z dnia 7.07.2020r.) 
    Zakupy tych ubrań mają prowadzić komendy wojewódzkie na zlecenie komend  powiatowych. 
2. Od 1 stycznia 2021 ma nastąpić wymiana legitymacji służbowych w formie karty z tworzywa  
    sztucznego z wbudowanym procesorem, o jednolitym wzorze graficznym koszty wymiany pokryje 
    Komenda Główna. 
3. Zmiany w kształceniu już od 1 grudnia 2020r., kurs podstawowy będzie trwał 3,5 miesiąca a  
    później w okresie służby przygotowawczej będzie dalszy etap doskonalenia zawodowego i po 
    trzech latach 7 - dniowy  podoficerski  kurs kwalifikacyjny poprzedzony krótką nauką zdalną. 
    Kursy podstawowe mają się odbywać w Ośrodkach Szkolenia KW które otrzymają akredytacje 
    szkół oraz w szkołach pożarniczych. 
    Uproszczeniu ulegnie kształcenie  aspiranckie do jednego roku kalendarzowego. 
    W ciągu miesiąca będzie ogłoszony nabór na SPK. 
4. Planowane jest zmienienie kształcenie podstawowego OSP. Kształcenie to według założeń mają  
    prowadzić osoby  z poza  formacji „świeżo”  emerytowani strażacy z  dobrymi kwalifikacjami lub 
    czynni funkcjonariusze, którzy będą mieli za te szkolenia zapłacone.  
5. Z-ca Komendanta Głównego , nadbryg. Krzysztof Hejduk podkreślił iż pieniądze zaoszczędzone na 
    wakatach należy przenieść na nagrody uznaniowe lub na inne składniki uposażenia nie dopuszcza 
    możliwości przenoszenia  tych środków na „rzeczówkę”. 
    System przyznawania nagród przez poszczególnych Komendantów musi być uzgodniony z  
    związkami zawodowymi działającymi w komendzie. 
6. W związku z rosnącą od przyszłego roku kwotą minimalną na wynagrodzenia o 200zł.(cywile) 
     kwota ta ma być uzupełniona  z oszczędności na wakatach. 
7. Fundusz nagród uznaniowy w komendach  zostanie zamrożony na rok 2021, fundusz na zapomogi  
     pozostaje bez zmian 0,25%. 
8. Dodatek stażowy będzie od 1 października 2020r.  wypłacany „z dołu” do 10 listopada środki 
    finansowe będą pochodzić z ZER. 
    Dodatek funkcyjny - założenia do rozporządzenia: przeznaczony  dla osób na stanowiskach 
    kierowniczych i jednoosobowych w wysokości do 70% w zamian  dodatku służbowego,  
    finansowany w ramach środków na uposażenia, traci się prawo do dodatku za nadgodziny, 
    dodatek jest  o charakterze stałym. 
 

Część druga poświęcona była bieżącej działalności Zarządu Krajowego ZZS Florian. 
Było to pierwsze posiedzenie Zarządu Krajowego w tym roku spowodowana sytuacją 
epidemiologiczną w kraju. 
Obrady poświęcone były między innymi: 
1. Analizie i ocenie przepływu składek członkowskich za rok 2019 roku. 
2. Sprawozdaniu Krajowej Komisji Rewizyjnej za rok 2019. 
3. Sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2019 r. 



4. Przyjęcie budżetu Zarządu Krajowego na rok 2020. 
5. Informacja z prac Prezydium ZK i Federacji ZZS Mundurowych. 
       a)opiniowanie 
       - proponowanych zmian nowelizacji ustawy o odpowiedzialności dyscyplinarnej, 
       - zmiany w rozporządzeniu kwalifikacyjnym, 
       - zmiany w rozporządzeniu BHP, 
      b) prac FZZS Mundurowych 
      - w związku z artykułem 15a. i 30-dniowym płatnym 100% chorobowym brak propozycji, sprawy    
        te zostały zapisane w protokole rozbieżności miedzy stroną społeczną a rządem. 
6.Rozpatrzenie wniosków dotyczących pomocy finansowej z funduszy Zarządu Krajowego. 
   Rozpatrzono trzy wnioski w tym naszego kolegi z ZT ZZS Florian w Lesznie któremu przyznano  
   pomoc w kwocie 7000 zł. 
 
Przewodniczący Zarządów Wojewódzkich zobligowali Prezydium Zarządu Krajowego do podjęcia 
rozmów z MSWiA w sprawie funduszu nagród uznaniowych, zwiększenia budżetów komend o środki 
na podwyżkę minimalnego wynagrodzenia(cywili) oraz zintensyfikowanie prac nad art.15a i 100% 
płatnym  L-4.   
 


